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Abstract (en)
The invention relates to a process for pickling and pretanning hides, which is characterised in that (I) the hides are pickled in an aqueous liquor A
which is free from salts, and (a) contains a product of the reaction of phenol and a sulphonating agent, where the phenol:SO3 molar ratio is from
1:1.1 to 2.2, and (II) the pickled hides are pretanned in the same bath by addition of an aqueous composition B containing (b) a reductive saccharide
having a dextrose equivalent of from 10 to 100, and (c) an aliphatic dialdehyde containing 2 to 8 carbon atoms. The present combined one-bath
pickling/pretanning process allows the production, in treatment baths which are free from neutral salts and heavy metals, of readily shavable wet-
white leathers which are suitable for further processing by all customary tanning methods.

Abstract (de)
Beschrieben wird ein Verfahren zum Pickeln und Vorgerben von Hautblössen, das dadurch gekennzeichnet ist, dass man (I) die Hautblösse
in einer wässrigen Flotte A pickelt, die frei von Salzen ist und (a) ein Umsetzungsprodukt aus Phenol und einem Sulfonierungsmittel enthält,
wobei das Molverhältnis (Phenol):(SO3) (1):(1,1-2,2) beträgt, und (II) die gepickelte Hautblösse im selben Bad durch Zugabe einer wässrigen
Zusammensetzung B, enthaltend (b) ein reduktives Saccharid mit einem Dextrose-Äquivalent von 10 bis 100 und (c) einen aliphatischen, 2 bis
8 Kohlenstoffatome enthaltenden Dialdehyd, vorgerbt. Mit dem vorliegenden kombinierten einbadigen Pickel-Vorgerbe-Prozess lassen sich in
neutralsalz- und schwermetallfreien Behandlungsbädern gut falzbare Wet-White-Leder herstellen, die sich zur Weiterverarbeitung mit allen gängigen
Gerbemethoden eignen.
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